
Уважаеми колеги, 
 

Корупцията е ендемично зло. През последните няколко години, различни 
състави на Народното събрание питат, а отговори не получават относно 

един фундаментален казус - състоянието на фитосанитарния и 
ветеринарен контрол на границата с Турция и ГКПП “Капитан Андреево”.  

Подадени са шест сигнала - без резултат.  
През границата с Турция преминават 1,8 милиона тона храни с 

дестинация не само България, но и ЕС - само за миналата година ръстът 
в товарите е над 20%.  

Основна цел на “Продължаваме Промяната”, от създаването й досега, е 
борбата с последствията на системната безстопанственост и дезертиране  

на държавата от нейните задачи.  
Имаме сведения, че повече от 10 години, на ГКПП “Капитан Андреево” е 

извършван системен подход към ограничаване контрола на държавата, 

ветеринарния контрол и в крайна сметка застрашаване на националната 
сигурност на България, но и на целия Европейски съюз. 

От началото на годината БАБХ е с ново ръководство и беше установено, 
че една частна фирма на праткика е монополизирала санитарно-

ветеринарния контрол. Проверките показаха, че държавата де факто е 
прехвърлила изцяло този контрол върху един частен субект, който освен 

всичко останало е създал зона на безотчетност и липса на контрол.  
За пример ви споделям следния факт - санитарно-ветеринарният 

контрол е единствената точка на ГКПП “Капитан Андреево”, където няма 
камери. Това е мястото, през което хиляди ТИР-ове влизат от Турция в 

България и се контролира съдържимото в техните товари. Можем само да 
гадаем какво се контролира, защото отговорността е оставена на 

добрата съвест на въпросната частна фирма. 
От края на миналата седмица държавата възстанови правомощията си 

върху тази процедура, като санитарно-ветеринарният контрол вече се 

извършва от инспекторите на БАБХ - както е по закон. Предвижда се 
частни субекти да запазят дейността си само по административни 

процедури - например проверка на документи. Но фитосанитарният 
контрол ще бъде и е в контрола на държавата - както е по закон. 

Като следствие на тези действия сме свидетели на сериозен натиск и 
кампания срещу директора на БАБХ, зам-министъра на земеделието, 

народни представители, както и изпълнителната власт като цяло.  
Журналистическо разследване дори установи предлагане на подкуп към 

директора на БАБХ за това омертатата да продължи - държавата да 
изпадне в така любимата на статуквото “липса на административен 

капацитет”, а монополът върху изключително важния контрол на 
външната за ЕС граница с Турция да бъде практически приватизиран, 

неясно в чий интерес. 



Ето защо, ние от парламентарната група на “Продължаваме Промяната” 
считаме, че трябва да бъдат предприети всички мерки, които ще 

позволят да се направи пълна и прозрачна проверка на случвалото се 
през последните 10 години на Капитан Андреево. Да установим истината 

за евтините турски домати и защо те са толкова съмнително евтини в 
сравнение с българските стоки, да установим има ли пропуски в 

контрола и обмитяването, да бъдат идентифицирани нарушенията и 
евентуалните престъпления.   

В четвъртък, на редовното заседание на Комисията за превенция и 
противодействие на корупцията, са поканени всички страни, които са 

взели отношение по този казус:  
Управителят на фирма „Евро Лаб“ – Васил Димитров 

Заместник-министърът на земеделието – Иван Христанов 
Изпълнителният директор на БАБХ – проф. д-р Христо Даскалов 

Председателят на ДАНС – Пламен Тончев 

Директорът на ГДБОП – главен комисар Калин Стоянов 
Надяваме се утре, след заседание на комисията, да имаме повече 

информация относно текущото състояние на ветеринарния контрол и 
какво показват документите, има ли съмнения за извършени 

престъпления и какви следващи стъпки ще предприемат органите. 
 


